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(O) : Orientering   (B): Beslutning   (D): Dialog 

 

 

Skolebestyrelsesmøde på Thurø Skole 

20. november 2024 kl. 17.00 - 19.00 

 

Dagsorden 

 

Til stede: 

Lise Høgsberg-Davidsen, Maria Roug Winther, Signe Nicoline Thybæk-Hansen, Søren Haagen 

Andreasen, Ane Bech Andersen (suppleant), Rikke Marchmann (medarbejderrepræsentant), Martin 

Staal Andersen (medarbejderrepræsentant), Sofia Dreyer Westphal (elevrådsforperson), Caroline Marie 

Abildgaard Mathiesen (elevrådsnæstforperson), Rie Illum Storm (skoleleder) og René E. Frederiksen 

(viceskoleleder) 

 

  

1. Godkendelse af referat fra sidste møde (B)     

Referatet blev godkendt. 

 

 

2. Nyt fra elevråd       

Brug af skærm i undervisningen 

Elevrådet har drøftet emnet og Sofia (forperson) gav en tilbagemelding til bestyrelsen og 

arbejdsgruppen. 

 

Sofia fortalte om skærmforbruget og om hvornår der anvendes skærm i undervisningen. Sofia 

redegjorde også for fordele og ulemper i forbindelse med anvendelse af bl.a. projektor og 

ChromeBooks i klasserne. Elevrådets overvejelser og input medtages i den videre proces 

omkring udarbejdelse af princip om skærmbrug.  

 

Elevrådet arbejder i øjeblikket på UMV (UndervisningsMiljøVurderingen) og har valgt at fokusere 

på temaerne ”Toiletter” og ”Medbestemmelse” med udgangspunkt i trivselsundersøgelsen. 

Herudover har elevrådet selv valgt at sætte fokus på ”Fællesskab” og Thurø Skole vokser med 

de udfordringer det også kan give.  

 

Sofia orienterede om elevrådets tanker om at lave en venskabsbænk på skolen og om 

juleklippedagen, hvor elevrådet også i år vi have en central rolle på dagen. 

 

 

3. Tilbagemelding fra dialogmøde på Nymarkskolen (O)                        

Tilbagemelding fra mødet, hvor Ditte og Rie deltog.     

Temaet var inklusion og Ane Qvortrup (skolebestyrelsesmand fra Byhaveskolen og forsker og 

professor) holdt et oplæg om ”Den inklusionskompentente lærer, pædagog og elev”. 

 

Svendborg Heldagsskole holdt også et oplæg og fortalte om den udvikling de er i gang med 

efter at de er blevet slået sammen med Vestermarkskolen. 

 

Børne- og ungedirektør Jonas Wittendorff gennemgik budget 2025.  

                                                    

 

4. Overblik over principper inkl. skal-principper (O)   

Rie og Lise har undersøgt om vi pt. har de principper, som vi skal have og har udarbejdet 

oversigt. Ifølge Folkeskoleloven er der 8 ”skal”-principper.    

 

Vi skal have udarbejdet følgende to principper: 



    

2 
 

(O) : Orientering   (B): Beslutning   (D): Dialog 

• Underretning af hjemmet om elevernes udbytte af undervisningen. 

• Skolefritidsordningens virksomhed  

        

Vi sætter disse to på listen over principper der skal udarbejdes/revideres og påbegynder 

arbejdet i løbet af foråret 2025, når det kan passes ind i forhold til øvrige opgaver.  

 

 

 

 

5. Skoleindskrivning (O)        

Vi får 65 elever til 0. årgang i kommende skoleår 2025-26 og får dermed 3 børnehaveklasser.  

Vi vil næste år være 17 klasser på Thurø Skole, hvilket naturligt vil udfordre os lokalemæssigt. 

Rie er i dialog med forvaltningen om udfordringer og muligheder. 

 

 

6. Bussen på Thurø (O)        

Opfølgning på deltagelse i borgermøde og skriv fra bestyrelsen, som sendes. 

 

Søren orienterede kort om borgermødet hvor synspunkter om bl.a. buskørslen blev udvekslet. 

Der var politikere til stede, som lyttede interesseret til problematikken.  

 

 

 

7. Arbejdsgruppen ”Princip for Skolerejse, lejrskole….” (O+D)   

Arbejdsgruppen fremlagde definition og orientering om økonomi. 

 

På det seneste bestyrelsesmøde var der enighed om at vi ønsker at børnene på Thurø Skole 

kommer afsted sammen uden for Thurø Skole. 

 

Bestyrelsen drøftede hvorvidt turen fremover skal betegnes som skolerejse, med delvis 

forældrebetaling eller lejrskole, som skolen finansierer fuldt og helt og for hvor forældre 

opkræves kostpenge. 

 

Beslutningen forventes taget på kommende skolebestyrelsesmøde. 

 

 

8. Arbejdsgruppen ”Princip for brug af skærm i undervisningen” (O)          

Arbejdsgruppen gav tilbagemelding til bestyrelsen. 

Der har været afholdt to møder og der er blevet taget udgangspunkt i anbefalingerne. 

 

Arbejdsgruppen vil snart begynde at skrive på et udkast til ”princip for brug af skærm i 

undervisningen” som vil blive præsenteret for skolebestyrelsen på et senere tidspunkt.  

 

 

 

9. Opdatering af skolens værdier (O+D)                                      

Input fra skolebestyrelsen til arbejdet med skolens værdier 

 

Rie orienterede om den igangværende proces i medarbejdergruppen vedr. arbejdet med 

værdier, som tager udgangspunkt i skolens nuværende værdigrundlag og i Svendborg 

Kommunes nye Børne- og ungepolitik. 

 

Der har på det senest personalemøde været arbejdet med værdierne. Medarbejderne har i 

deres PLF´er skullet forholde sig til nogle forskellige spørgsmål ift. fortiden og til fremtidens 

drømme.  

 

Skolebestyrelsen skal som medarbejderne også forholde sig til spørgsmålene og Børne- og 

ungepolitikken, hvorfor spørgsmålene sendes til bestyrelsens medlemmer. Der vil være deadline 
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for aflevering af input på kontoret senest fredag den 29. november 2024 kl. 12.00.  

 

Rie udsender sammenskrivning af input fra bestyrelsen til gennemsyn af bestyrelsen inden det 

tages med videre i personalemødet den 4. december 2024.  

 

 

 

 

 

10. Nyt fra Thurø Skole (O)       

MU-samtaler er i gang. 

Der har været en fin artikel i Fyns Amts Avis i sidste uge.  

Rie samarbejder tæt med børnehaverne forud for Forårs-SFO 

Vi arbejder med ordensreglerne 

Undervisningsmiljøvurderingen er i proces 

Rie orienterede kort om personalesituationen 

 

 

11. Eventuelt         

Ansættelse af nye pædagoger 

Der er ansat to nye pædagoger på skolen. En i fast stilling og en i et barselsvikariat.  

 

Suppleants rolle i skolebestyrelsen 

Suppleanten må gerne deltage i arbejdsgrupper og kan inviteres ind i forhold til behandling af 

relevante punkter, når det giver mening. 

 

Spørgeskema 

Vi har modtaget forespørgsel om deltagelse i spørgeundersøgelse som kan besvares. 

 

Sidste møde inden jul 

I forlængelse af næste bestyrelsesmøde vil der være spisning på skolen.  

Hvis nogen har særlige ønsker / allergier mm. eller er forhindret i at komme, så skriv til Anne 

Grethe senest 29. november 2024.  

 

 

Datoer for skolebestyrelsesmøder i 2024-25, kl. 17.00 - 19.00 

16/12*, 16/01, 18/02, 19/03, 08/04, 5/5, 12/06* 

 

Fælles dialogmøde med dagtilbud 2/4 

Dialogmøde 27/5 

 

 

 

 

Referent  

René E. Frederiksen 

 

 


